
Respostes a la Ciutadania del PSC al Ple de 18/02/09 
 
 
Registre 2120 
Francisco Felipe Rodríguez 
Per al PSC 
 
Adjuntamos un reportaje de fotografías de la situación de Finestrelles, las 
fotos no necesitan comentarios. 
Podrían decirnos vuestra opinión en el Pleno del 18-02-09. 
 
Bueno, yo he estado mirando el reportaje, como el resto de portavoces o 
compañeros de la corporación. Hay una serie de fotografías que podríamos 
clasificar de diferente manera. Hi ha fotografies molt nombroses referents a dos 
àmbits d’urbanització, alguns s’estan acabant i altres s’han de començar. Per 
exemple, hi ha una gran quantitat de fotografies referents a Finestrelles Nord, 
que vostès saben que està pendent d’urbanització, i això, torno a repetir, 
perquè ho he dit aquí també diverses vegades per la junta de compensació 
formada pels propietaris del sector. 
 
Pel que fa a Finestrelles Nord, el que hem fet ha estat, d’acord amb les 
reunions que hem mantingut amb l’Associació de Veïns, anar prenent mesures, 
i anar netejant els carrers, però la obligació de la urbanització no competeix a 
l’Ajuntament.  
 
També hi ha una sèrie de fotos que fan referència a trams de carrers, com 
l’Avinguda Ahrensburg, etc., que estan pendents d’acabar per part de Porta 
BCN.  
 
Hi ha una sèrie de fotos que també fan referència a postes i cables telefònics, 
que ja vam comentar també en reunions que hem tingut, que nosaltres no som 
els responsables del soterrament i que, en tot cas, és la companyia telefònica o 
la companyia d’electricitat qui ho ha de fer, i no ho fa si no se li abona el cost 
prèviament.  
 
I no hi ha solament a Finestrelles, amb aquesta situació ens trobem a altres 
llocs de la localitat. El que es va fent és anar soterrant els serveis a mesura que 
es reurbanitzen els carrers.  
 
Hi ha desperfectes a les voreres, que estan causats per l’arbrat. També hi ha 
desperfectes en aquest sentit a La Miranda, hi ha panots que estan solts dels 
escocells dels arbres. Hi ha fotografies d’algunes qüestions que vostès ja han 
plantejat, em van plantejar personalment a mi en alguna reunió que hem tingut, 
i que estem treballant en elles. I entre elles hi ha, per exemple, el tema de Joan 
Miró amb el carrer Díaz de la Fuente, que desprès sortirà en una pregunta, per 
tant no la contesto en aquest moment.  
 
En realitat em donat una ullada a tot això, veiem que hi ha anomalies. Vostès 
saben, des de fa ja temps, que estem treballant i actuant com actuem en el 
conjunt de barris, intentant resoldre aquestes petites incidències. En prenc 



nota, i nosaltres anirem treballant, afegint aquests temes també a la llista que 
tenim i que anem despatxant periòdicament.  
 
 
 
Registre 2121 
Francisco Felipe Rodríguez 
Per al PSC 
 
Se continuan cortando árboles según las fotos adjuntas. ¿Por qué? 
¿Están autorizadas? ¿Con que intención? 
Responder en el Pleno del 18/02/09. 
Entregar copia al resto de partidos políticos. 
 

 
 
 
 
Els serveis tècnics em passen la següent resposta, que diu que l’eucaliptus que 
s’ha tallat, que pertanyia al recinte de l’Hospital de Sant Joan de Déu, va 
quedar malmès pel temporal de vent del dia 24, i que es va optar per tallar-lo.  
 



 
 
 
Quant a un altre arbre, una espècie que es diu Schinos Molle, que està en un 
terraplè, que també vostès adjunten alguna fotografia, doncs està en el que ha 
de ser un futur vial. M’informen que ahir al matí el van podar per procedir a 
retirar-lo, i portar-lo al viver.  
 
 
Registre 2123 
Francisco Felipe Rodríguez 
Per al PSC 
 
Las obras de la fotografía en la c/ Finestrelles, llevan varios meses en esta 
situación. 
¿Nos pueden explicar que pasa? 
Respuesta en el Pleno del 18-02-09. 
Entreguen copia a todos los partidos políticos. 
 
 



 
 
 
S’han donat ordre de treure els sacs de runa. Estaven per a la instal·lació d’una 
caixa de connexions. 
 
En aquest mateix punt està previst posar-hi una pilona mecanitzada abatible, 
amb comandament a distància.  
 
 
Registre 2124 
Francisco Felipe Rodríguez 
Per al PSC 
 
Con el vendaval de hace varias semanas, se cayeron ramas de los árboles 
en la Av. Ahrensburg, estas se dejaron en el único paso peatonal y 
acceso principal entre Esplugues y San Juan de Dios. 
¿Cuantas semanas más tardaran en retirarlas? 
Respuesta en el Pleno del 18-02-09. 
Entreguen copia a todos los partidos políticos. 
 
 



 
 
 
Aquest arbre era un pi ben gros que va caure d’una finca particular, que 
nosaltres haguéssim hagut de treure’l amb més diligència, estem d’acord amb 
això. Em diu el servei que s’encarregarà de retirar les branques a partir de 
demà.  
 
 
Registre 2125 
Francisco Felipe Rodríguez 
Per al PSC 
 
Con el vendaval de hace varias semanas se cayó el árbol de la fotografía 
en la c/J. Miró, no se puede pasar por la acera y al otro lado no hay acera. 
Este es el paso peatonal principal del colegio Isabel de Villena y el 
Hospital. 
¿Cuantas semanas más tardaran en repararlo? 
Entregar copia a los partidos de la oposición. 
Responder en el Pleno del 18-2-09 
 
 



 
 
Bé, durant el temporal de vent van caure, més o menys, un centenar d’arbres, 
aquí, a Esplugues, dels quals 40 al parc de Can Vidalet. Era dantesc veure el 
parc com va quedar desprès del temporal de vent, i hem estat 15 dies amb el 
parc tancat per intentar tornar-lo a deixar mínimament en condicions per poder-
lo obrir al públic. Estem començant ja a replantar els arbres. En total, a la resta 
de la ciutat en tenim aproximadament una cinquantena. Anem avançant, i 
arribarà el moment en què també podran plantar-lo aquí, on ha caigut. 
 
És veritat que està en una situació segurament doncs més complicada que en 
un altre sector, i per tant, jo donaré també instruccions als serveis perquè 
agilitzin la plantació en aquest punt.  
 
 
 
Registre 2126 
Francisco Felipe Rodríguez 
Per al PSC 
 
La acera de la esquina de Díaz de la Fuente con J. Miró, ha sido reparada 
de forma extraña. Todas las aceras en las esquinas son de forma 
redondeada y esta recta. 
¿Es una nueva normativa o es una chapuza más? 
Respuesta en el Pleno del día 18-2-09. 
Entreguen copia a todos los partidos políticos. 
 



 
 
Miri, de totes les preguntes que vostè ha fet, aquesta sí que m’ha sabut greu. 
Per què? Perquè miri que no hem parlat poc d’aquesta cantonada, i les 
vegades que hem anat a veure-la, i les vegades que vostè ha dit la necessitat 
que hi havia de fer aquest eixamplament perquè resulta que els cotxes 
s’emportaven l’arbre, etc. I ara que ho fem, ens diu que no li agrada com està 
fet. Doncs en la foto no l’aprecio exactament recta, la veig una mica semicorba, 
però em diuen els serveis tècnics que de cara al radi de gir era millor prendre 
aquesta solució. Ha estat un criteri tècnic però que sens dubte ha vingut a 
resoldre un problema i una reivindicació que vostès han anat repetint d’una 
manera constant, gairebé en totes les reunions que hem tingut.    
 
 
 
Registre 2141 
Núria Roig 
Per al PSC 
 

1- En el darrer Ple alguns portaveus i la mateixa alcaldessa, ens van 
deixar ben clar que són regidors o regidores les 24 hores del dia 
dels 365 dies de l’any. 
M’agradaria saber doncs on era l’alcaldessa i els regidors de l’equip 
de govern el dia 25 d’agost mentre es tallaven les alzines de Països 
Catalans, quan van ser requerits i ningú sabia on trobar-los ni 
agafaven els telèfons? 

 
Això que no agafaven els telèfons és una apreciació particular. 
Crec que el tema aquest del dia 25 d’agost va quedar suficientment respost 
amb altres intervencions. Hi havia l’alcaldessa en funcions, i concretament vam 
estar en contacte personalment jo i ella, i jo em vaig encarregar de contactar 
amb el grup municipal que va fer la denúncia, i em vaig encarregar també de 
contestar a persones que, a títol individual, a títol personal, també protestaven 
per aquest fet. Aquest ha estat un tema àmpliament tractat.  

 



També m’agradaria saber on eren el dissabte de la forta ventada quan ni 
tan sols la Policia Local agafava les trucades telefòniques donant una 
sensació de descontrol a les persones que necessitaven de la seva 
atenció? 
 
Doncs al lloc on havíem d’estar, a peu del problema, vigilant i coordinant de la 
millor manera els serveis, no ho dubtin, estàvem en aquesta situació.  
 

 
2- Quan tindrem resposta a les 29 preguntes efectuades en el Ple del 

mes de novembre per part de l’AA.VV. de Finestrelles? 
 
Les vam anar contestant en aquell mateix Ple. Hi ha actuacions que no s’han 
fet, però no es preocupin en el sentit que si alguna no es pot fer, jo els hi 
comentaré, però anem treballant en totes elles.  
 
 
Registre 2142 
Mª Teresa Carbonell 
Per al PSC 
 

1- Segons informes d’alguns mitjans de comunicació sembla ser que 
no tot el que s’aboca en els contenidors de reciclatge es recicla 
realment. Així doncs, sembla ser que només es recicla el vidre 
blanc i el paper, i encara amb certes condicions (que no tingui tap 
les ampolles, etc...) La resta sembla ser que no es recicla. 
És cert això? Si és així perquè ens fan fer la pantomima de tants 
contenidors? Perquè no es fa una campanya explicativa del que 
realment es recicla i quines són les condicions necessàries per a 
portar a terme aquesta acció? 
 

Permeti’m que li llegeixi la resposta. Amb caràcter general, l’entitat del Medi 
Ambient persegueix un objectiu comú, aprofitar al màxim les possibilitats de 
reciclatge i valorització dels residus municipals i reduir-ne la fracció de rebuig. 
Hi ha un procés de triatge, que es descriu aquí, que jo li llegeixo: “El procés de 
triatge dels residus té diferents etapes. Primer es descarreguen les deixalles a 
la zona de recepció de la planta. Des d’allà passen a unes cintes 
transportadores que recorren les diferents seccions de la instal·lació, obridor de 
bosses, separador balístic, garbell rotatiu, separador per infrarojos, cabina de 
triatge manual, separador magnètic, inductor de focault, i premsa per embalar 
els materials recuperats. Finalment desprès del procés d’embalatge o premsa, 
tots aquests productes reutilitzables s’envien a recicladors que els aprofiten per 
fabricar envasos nous de detergents, bosses d’escombraries, papereres, 
capses, catifes, fibres, jerseis i noves llaunes.”  
 
Per tant, jo entenc que aquests que vostès diuen porten aquest mateix camí, 
anar als recicladors per desprès reaprofitar-los i reagrupar-los. No obstant això, 
com que aquesta resposta que m’han donat no la veig clara, jo demanaré al 
servei una concreció respecte al tipus de vidre que vostè deia, i als taps.  

 



 
2- De la resposta del Ple passat sobre les despeses de la festa de Reis 

se’ns diu que hi ha una partida gastada el “personal de seguretat 
per a la rua i espectacle de benvinguda”. Quin és exactament 
aquest personal? Quantes persones el composaven? 

 
Va ser personal que es va contractar per vetllar per la seguretat de l’activitat i 
reforçar, davant la quantitat de gent que es preveia, les tasques de seguretat. 
En total es van contractar 20 persones, en aquest servei.  

 
3- Quin és l’escandall dels 6670€ pagats pel “taller de fanalets” 

(material, personal, ...) i les “barres lluminoses”? 
 
Miri, això, com que és una informació feixuga, llarga, amb conceptes i xifres, jo 
li donaré ara, quan acabem, li podré facilitar. Parlem desprès, i jo prenc nota i li 
facilitaré el nom també de l’empresa de seguretat. 
 
 
Registre 2143 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
1.- El fort vent de finals de gener ha tirat a terra molts arbres, alguns d’ells 
eren exemplars de molts anys com ara els del Robert Brillas. N’hi ha 
hagut que han aguantat aquest temporal i que no havien sofert cap dany 
com ara els pins del carrer de l’Església, i aquests han estat tallats fa una 
mica més d’una setmana. 
 
També han estat tallades tota una renglera de Moreres de la Plaça de les 
Moreres. 
 
També s’han tallat arbres que eren dins del recinte del poliesportiu. 
 
Suposem que tot això és degut a les obres de remodelació d’aquest espai. 
 
Quan algú arregla la façana o enderroca un edifici per a fer-ne un altre o fa 
qualsevol tipus d’obra, no té dret a tallar els arbres del carrer, ans al 
contrari fins i tot està obligat a protegir-los. Com és doncs que en aquest 
cas s’han tallat tants?. Hi ha algun informe tècnic que així ho aconselli?. 
 
Hi ha un informe tècnic que és l’informe al qual ha fet referència la Sra. Lídia 
Ibáñez i que nosaltres també li facilitarem. De totes maneres, vostè aquí dóna 
una visió que s’ha tallat tot l’arbrat, i això no és així, perquè haurà pogut veure 
que la primera filera que es va treure de la plaça de Les Moreres es va col·locar 
en uns cubells de plàstic negre grans, i altres, al darrere, estirats, estan tapats 
amb terra per procedir a la seva replantació.  
 
El pi és un arbre que, segons l’informe, és intransplantable. Ara bé, es van 
treure aquests arbres perquè estan dins l’àmbit del que ha de ser l’obra. No es 
tallarà ni es treurà cap morera més perquè no fa falta per procedir a 



l’apantallament del recinte i la protecció de l’obra de construcció dels nous 
pavellons esportius.  
 
Hi ha una cosa a aclarir també. Les moreres de la plaça que evidentment han 
estat desenes d’anys, algunes han estat molt malmeses i han hagut de 
substituir-se periòdicament, com segurament hauríem de fer amb aquestes que 
queden. De moment, hi ha alguna que està molt malmesa que no hi haurà més 
remei que substituir-la en el moment que es procedeixi a la urbanització.  
 
 
 
Si és així ens els podeu fer arribar?. 
 
No hi ha inconvenient en lliurar una còpia de l’informe, com hem fet amb altres 
informes en relació a aquests punts.  
 
Què penseu fer amb les moreres de la plaça que encara no s’han tallat?. 
 
Ja  he contestat. 
 
2.- a- Els preus dels pisos de compra de preu concertat, sortejats 
recentment com ara els de Plaza i Janés, tenen un preu que s’ha quedat 
desfasat amb la crisi que patim. Per exemple és molt fàcil trobar pisos de 
2ª mà molt més barats i amb molts més metres quadrats. “Preu concertat” 
no vol dir que ha de ser un ajut perquè la gent pugui accedir a un 
habitatge més fàcilment que al mercat lliure? S’està estudiant algun tipus 
de política d’habitatge per a resoldre aquesta situació? 
 
Crec que hi ha hagut un debat ampli durant el Ple sobre aquests punts, i crec 
que ha pogut vostè treure les conclusions que volia segurament escoltar amb la 
seva pregunta.  
 
2.- b- Els propers pisos socials que es facin han pensat que siguin de 
lloguer perquè les famílies realment necessitades d’habitatge i amb pocs 
recursos hi puguin accedir?. 
 
En aquests moments tenim en promoció, en fase de programació, i per tant ja 
van endavant, els del mercat de Can Vidalet, que s’enderrocarà, i els de La 
Plana, que estan programats. En total són 170 habitatges de lloguer, que 
s’afegiran als 64 que ja hem sortejat a finals d’any. 
 
 
Registre 2144 
Elisabet Millà 
Per al PSC 
 
1.-És cert que cada paradista del campament màgic de Reis pagava per 3 
metres de carrer 60€? 
 



M’informen del servei corresponent que no hi havia cap pagament de cap tipus 
de taxa per ocupació de la via pública en aquest campament de Reis.  
 
Els artesans que feien exhibicions de la seva feina quan cobraven? 
 
Van cobrar 2.400 euros, hi havia un bufador de vidre, un artesà de la fusta, un 
llauner i una teixidora. 
 
En què s’han gastat exactament els 33483€ que ha costat el campament 
màgic? 
 
Com que també hi ha una pila de dades, de conceptes i de xifres, li donaré a 
vostè això personalment, després del torn de preguntes de la ciutadania. 
 
2.- En quin punt està la resolució del problema de la fuita d’aigua del pont 
d’Esplugues? 
 
Ja vam cloure que era un problema de construcció de la plataforma del Tramvia 
de l’ATM, i l’hem requerit repetidament perquè fes la reparació. Estem a sobre 
d’aquest tema.  
 
3.- El Passat ple vau dir que el cens de pisos buits a Esplugues era de 
més de 900 segons el cens de l’any 2006. En aquest pisos no hi consta 
ningú empadronat. 
També vau dir que aproximadament el 15% estaven “ocupats” per 
diferents activitats professionals o estan essent rehabilitats, encara que 
no hi hagi ningú empadronat 
Amb el 85% restant, es pensa dur a terme alguna mena de política per 
facilitar que els propietaris els posin al mercat de lloguer? 
 
Vostès saben que vam crear l’Oficina Municipal d’Habitatge, que és la que ha 
portat la gestió de l’adjudicació, que ha estat un treball francament d’una 
magnitud considerable. Com que aquesta oficina d’habitatge ha de tenir 
continuïtat, ens plantejarem l’actuació sobre noves parcel·les, on pot entrar 
perfectament aquesta.  
 
 
Registre 2145 
Eulàlia Herranz 
Per al PSC 
 
1.- El mes d’octubre us vaig fer aquesta pregunta: 
“A la piscina municipal de La Plana, una de les activitats que es fa és 
Aqüa Gim en la que participen un bon grup de persones. Des de fa uns 
mesos aquesta activitat no té la qualitat necessària per manca de 
megafonia per treballar al ritme de la música. Malgrat les queixes seguim 
sense tenir-ne. L’Ajuntament, com a responsable final de les instal·lacions 
hauria d’exigir a l’empresa privada que la gestiona que doni tant als 
treballadors com als usuaris les condicions necessàries per fer una bona 
feina. 



Farà alguna gestió l’ajuntament per resoldre aquest problema? 
 
La vostra resposta va ser: 
”L’aquagym és una de les 120 activitats que conformen en  que 
conformen en aquest moment l’oferta que tenim al complex esportiu de 
La Plana. Aquestes avaries es produeixen degut a la humitat, i el que em 
comunica el departament tècnic és que estan buscant algun tipus de 
caixa estanca per poder col·locar dins la megafonia i, per tant poder 
resoldre el problema” 
 
El cas és que es va posar uns dies un aparell provisional que ha deixat de 
funcionar ja fa molt de temps. 
 
Encara no han trobat la caixa estanca perquè no es faci malbé? 
El que sí que no han tingut cap problema en trobar és en la manera 
d’augmentar les quotes sense millorar el servei que es dona. 
Penseu fer alguna cosa aviat? Quina? 
 
Miri, la resposta fa referència al 60, 80% d’humitat que ha malmès o que 
espatlla aquests equips, i concretament em diu el servei que al mes de 
novembre es va avariar l’equip de música de la piscina, es va substituir amb un 
altre equip amb CD de menor potència, aquest equip també es va avariar, 
abans de reposar l’equip principal. Al mes de desembre, l’equip de la piscina va 
funcionar amb normalitat, fins que es va tornar a espatllar el lector de CD. 
Durant el mes de gener, aquest equip del pavelló també es va avariar. El dia 13 
de febrer, els equips es van revisar per part dels tècnics especialistes, i a la 
tarda es va espatllar de nou l’equip de la piscina, i es va substituir per l’equip 
del pavelló.  
 
A veure, el que em diu el Servei d’Esports és que aquesta activitat, aquesta 
programació, no requereix l’acompanyament musical. No obstant això, sí que 
s’intenta donar o prestar aquest servei i, en la mesura que puguem, nosaltres 
continuarem fent això, prestant el servei. Hi ha aquesta situació que, segons 
em comuniquen, l’índex tan alt d’humitat, amb aquestes característiques fa 
malbé els lectors de CD i les caixes acústiques.  
 
 


